
GRAU CRIMINOLOGIA - COMISSIÓ MIXTA 
ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ MIXTA DEL GRAU 

20 GENER 2022 
 
El dia 9 de gener de 2022, el coordinador del Grau en Criminologia convoca 
reunió de la comissió mixta (Alumant-Professorat) del grau de Criminologia a 
celebrar el dia 20 de gener de 2022, entre 15,30 i 17,30  hores amb el següent 
ordre del dia: 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la Sessió anterior (s’adjunta). 
  
2. Informe del Coordinador sobre el desenvolupament del curs. 
  
3. Propostes de l’alumnat i del professorat per la millora del grau. 
  
4. Torn obert de paraules. 
 
 
El dia 20 de gener de 2002 es  realitza a la Sala de Juntes de la Facultat de Dret, 
la reunió programada a la que assisteixen les següents persones: Daniel 
González (Delegat primer Grau de Criminologia); Sheila Fernández 
(sotsdelegada primer Grau de Criminologia); Monica Beteta (Delegada quart 
Grau de Criminologia); Helena Mulero (coordinadora de Pràcticum, Menció 
Prevenció i Seguretat); Esther de la Encarnación (Coordinadora del TFG) Anna 
Meléndez (sotscoordinadora del Grau de Criminologia); Marc Ajenjo 
(Representat professorat Sociologia); María José Rodríguez (representant 
professorat Dret) i  Josep Cid (coordinador del grau de criminologia), que actua 
com a secretari en funcions de la Comissió Mixta.  Excusen la seva assistència: 
Daniela Rosali (Delgada, tercer curs Grau de Criminologia), Daniel Lamarca 
(sotsdelegat tercer curs Grau de Criminologia), Berta Pujol (delegada sisè curs 
doble grau Criminologia+Dret) i Elena Garrido (representant professorat 
Psicologia). 
 

1. Aprovació acta 

S’aprova l’acta de la sessió anterior. 

2. Informe Coordinador del grau 

El coordinador divideix el seu informe en les següents parts. En primer lloc 
s’excusa per haver convocat la reunió en època d’exàmens, que considera que 
ha dificultat l’assistència del l’alumnat. 

2.1. Desenvolupament del primer semestre del curs (2021-2022) 

(i) Explica el desenvolupament del curs, destacant l’atac informàtic patit per la 
Universitat a l’octubre del 2022. Destaca els problemes de les primeres setmanes 
relatives a la comunicació entre el professorat i l’alumnat i menciona la circular 
del Deganat de la Facultat, que establia que les entregues fossin en paper i que 
la comunicació entre el professorat i l’alumnat és realitzés mitjançant els delegats 



i, més endavant,  utilitzant One drive, com alternativa al campus virtual. 
Considera que gracies a aquestes mesures l’alteració de la docència no ha estat 
greu. 

(ii) Destaca que com a conseqüència de l’atac informàtic  no s’han pogut realitzar 
les enquestes de professorat, assignatures i grau, i que aquestes es 
programaran al principi del segon semestre, una vegada restablerts els sistemes 
informàtics. 

2.2. Reunions amb delegats 

(i) Recorda la nova filosofia de la Comissió Mixta (explicada en l’acta de la reunió 
de la Comissió Mixta de 29 abril de 2021), que comporta que els comentaris dels 
delegats sobre assignatures i professorat es facin en reunions entre delegats i 
coordinador i que s’atribueixi a la Comissió Mixta un rol de reflexió més general 
sobre el grau i la seva millora. 

(ii) Indica que en les reunions de delegats existeix una tendència a detallar els 
aspectes que es consideren negatius, i, en canvi, en referència a aquelles 
assignatures i professorat que els delegats valoren positivament, resulta menys 
especificades les raons de la valoració positiva. El coordinador planteja als 
delegats la importància que l’alumnat sigui capacitat d’especificar tant les raons 
de la valoració positiva com negativa de professorat i assignatures, ja que, 
considera, la millora del grau s’ha de basar no només en corregir les pràctiques 
negatives, sinó també en estendre les positives. 

(iii) Fa un resum de les reunions amb delegats de tots els cursos que es van tenir 
durant el més de desembre i gener, , indicant que les seves preocupacions 
principals es refereixen als següents punts: a) manca de coordinació entre alguns 
grups de seminari; b) dèficits en l’avaluació continua en algunes assignatures 
(manca de feedback sobre el progres de l’alumnat, insuficient valor dels exercicis 
i treballs que es realitzen durant el curs); c) Manca d’exposicions individuals en 
el grau que preparin per la defensa del TFG, Altres problemes més específics 
referits a professorat i assignatures en particular (compliment de les obligacions, 
actitud, dificultat de seguiment d’alguna assignatura). 

(iv) Explica l’actuació del coordinador per donar resposta a les qüestions 
suscitades en les reunions a l’alumna, que es basen en contactat amb el 
professorat per tractar de donar solució, en el curs actual o en el vinent, ales 
problemes detectats i, només com a ultima instància, parlar amb les direccions 
dels departaments. 

2.3. Programa de tutories a alumant de primer 

(i) El coordinador explica el programa, dirigit a facilitat l’adaptació exitosa al grau 
de l’alumnat de primer, i indica que al programa es van apuntar 63 alumnes i 21 
professors, per la qual cosa, cada professor  ha tingut tres alumnes tutoritzats. 

(ii) El coordinador  explica que va demanar al professorat tutor que fes un petit 
informe sobre el desenvolupament de la tutoria durant el primer semestre, per tal 
d’informar al claustre. Sobre la base dels informes rebuts, fa les següents 



valoracions: a) existeix un seguiment irregular (alguns dels alumnes assignats 
han fet el programa, altres no); b les tutories realitzades s’han centrat en 
qüestions com (explicació del grau, adaptació a la universitat i relacions amb els 
companys, funcionament de la facultat, sortides professionals, comentaris 
generals sobre assignatures i professorat). 

(iii) El coordinador explica que de cara a millorar el programa el curs vinent, 
algunes de les propostes dels tutors són les següents: a) estructurar més el 
programa (per exemple, periodificar les tutories, correu de presentació dels 
tutors); b) Full informatiu a l’alumnat; c) Indicacions sobre el contingut de la 
tutoria. 

(iv) El coordinador indica que a final de curs, recollirà la informació tant de 
l’alumnat tutoritzat, com la del professorat tutor, i presentarà un informe al 
claustre perquè pugui servir per millorar el programa el curs vinent. 

 

2.4. Pla de millora del grau 

El coordinador explica les iniciatives per la millora del grau, que resumeix en els 
següents: 

(i) Mantenir el pla de seguiment del professorat de primer, que es basa en que 
les enquestes del professorat de primer estiguin per sobre de 3. 

(ii) Fer un seguiment, avaluació i millora del pla de tutories de primer. 

(iii) Plantejar la incorporació d’una assignatura de ciberseguretat a la Menció de 
Prevenció i Seguretat. 

(iv) Seguir posant com a punt essencial del grua l’assignatura de Practicum 
extern. 

 

3. Propostes professorat i alumnat per la millora del grau 

En el decurs de la reunió es discuteixen els següents punts i es fan les següents 
propostes: 

(i) El professor Ajenjo demana que es millorin els serveis de l’aula d’informàtica, 
tant pel que fa els ordinadors, que  són molt antics, com  a la connexió telefònica, 
que és difícil. El coordinador plantejarà aquesta demanda a l’administració de 
centre. 

(ii) Existeix consens en la importància d’impulsar la crear l’assignatura de 
Ciberseguretat. El coordinador del grau plantejarà també aquesta qüestió al 
claustre i, en le seu cas, a l’equip de deganat de la Facultat.  

(iii) La professora Meléndez planteja que també s’hauria de reforçar la 
perspectiva victimològica en el grau. La delegada de quart de Criminologia,, 
Mónica Beteta mostra l’acord amb aquesta reflexió. Es discuteix si amb les 
assignatures existents (Victimologia, Violència domèstica i contra les dones, 



Gènere i criminologia, Tècniques de Resolució de Conflictes) existeix suficient 
cobertura a les competències dels criminòlegs per treballar amb víctimes. 
S’acorda que el tema es plantejarà també al claustre i es seguirà reflexionant al 
respecte. 

(iv) La professora Rodríguez planteja la importància de que l’alumnat arribi a les 
classes amb puntualitat, aspecte que considera que no s’ha complert 
correctament en l’actual semestre. Es decideix que el tema es plantejarà al 
claustre, per tal que el professorat assumeixi una norma sobre la puntualitat. 

(v) La professora Rodríguez planteja la dificultat d’una part de l’alumnat de 
comunicar-se correctament a l’alumnat a partir del correu electrònic. Es discuteix 
si caldria donar més rellevància a aquesta qüestió en l’assignatura de Fonts de 
Dades de primer, indicant la professora Mulero que ja es fa. Es proposa que el 
professorat de manera individual desenvolupi aquesta tasca educativa en ell 
casos en que rebi un correu no formalment adequat. S’acorda elevar també 
aquest tema al claustre. 

(vi) La delegada de primer, Sheila Fernández, planteja la importància que les 
activitats de seminari siguin variades i, en aquest context, valora la utilitat dels 
debats. 

(vii) Es discuteix la proposta dels delegats de tercer curs (plantejada al 
coordinador) relativa a que es treballi més durant el grau les exposicions orals 
individuals, de cara a preparar la presentació del TFG. La Professora Meléndez 
planteja que es podria incorporar la preparació de l’exposició oral en el procés 
de tutorització del TFG. La coordinadora de TFG valorarà la incorporació 
d’aquesta preparació en la guia docent del TFG del curs 2022-2023. 

4. Torn obert de paraules 

No hi ha intervencions. 

 

I sense més assumptes  a tractar s’aixeca la sessió, a les 17,30 hores del dia 20 
de gener del 2022. 

 

 

Josep Cid 

Secretari (en funcions) de la Comissió Mixta 


